New experience and new success for Bogdan Cosma-Cristofor

The 2023 WSK Promotion series came to an end at Franciacorta in northern Italy with the WSK Final Cup, during which Bogdan Cosma-Cristofor took part for the first time in the new FIA Karting category: OK-N Junior. The Final was a magnificent spectacle, with several drivers determined to reach the podium. At the end of a performance conducted with speed, control and fighting spirit, the young Romanian driver was finally declared the winner!

What a success...

Bogdan Cosma-Cristofor has just had an absolutely incredible two months, marked by seven consecutive podium finishes, including five victories: 2nd place in the last round of the Italian Championship, victory and title in the Romanian Championship, victory in the Rok Superfinal, 2nd place in the IAME World Final, victory and title in the WSK Euro Series, then two consecutive victories in the two rounds of the WSK Final Cup. Few drivers can boast such a track record in just a few weeks! After finishing his Mini career on a high at the beginning of November, he has just had the opportunity to show that he is now a Junior driver to watch closely.

Bogdan learns quickly and well

On 19th November, Bogdan's discovery of the X30 Junior category ended with a convincing success. A few days later, Bogdan Cosma-Cristofor took up a new challenge by entering the OK-N Junior class at the WSK Final Cup in Franciacorta. The Romanian had to get used to a new engine and new tyres, but he soon found himself among the fastest: 6th fastest in the Qualifying session, 3rd after the Qualifying Heats thanks to P3, P3 and P2 finishes, then P2 in the Prefinal. Once again, Bogdan was able to apply the advice of his entire team with the same determination he shows at every race.

Constant duels and a successful end to the race

Third on the grid for the Final, Bogdan Cosma-Cristofor got off to an excellent start and was 2nd on the first lap at the wheel of his KR-IAME. But a number of other drivers got in the way of victory, leading to constant changes of position. Careful not to overheat his tyres, the Team Driver Racing Kart driver developed a rigorous strategy, analysing the situation perfectly, before attacking at the right moment and showing himself to be fearsomely fast in the closing laps. After a fine effort, he came back to 2nd place and, following a final decision by the stewards, clinched victory on the wire.

Winning the two WSK Final Cup events in two different categories doesn't happen very often, and this is yet another top-class performance from the 12-year-old, who is enjoying a stunning end to his season with three consecutive Championships in the prestigious WSK Promotion series!

"I'm really happy with this victory and I really want to thank all my supporters: David De Luchi, team manager of Driver Racing Kart, my coach Dragos Gulie, my mechanics Catalin Caloianu and Francesco Bruno, Alberto and Julio for my IAME engines, the International school of Bucharest, the Romanian Karting Federation, not forgetting my partners, One United Properties, Black Fire, Miko Med, Miko Dental, Miko Beauty and Urban Automobile," added Bogdan.

Nouvelle expérience et nouveau succès pour Bogdan Cosma-Cristofor
Les séries 2023 de la WSK Promotion ont pris fin à Franciacorta dans le nord de l’Italie avec la WSK Final Cup, lors de laquelle Bogdan Cosma-Cristofor s’est engagé pour la première fois dans la nouvelle catégorie FIA Karting : l’OK-N Junior. La finale a donné lieu à un magnifique spectacle entre plusieurs pilotes déterminés à monter sur le podium. Au terme d’une prestation menée avec rapidité, maîtrise et combativité, le jeune pilote Roumain a finalement été déclaré vainqueur !
Que de succès…
Bogdan Cosma-Cristofor vient de vivre deux mois absolument incroyable, marqués par 7 podiums consécutifs, dont 5 victoires : 2e place lors de la dernière épreuve du Championnat d’Italie, victoire et titre au Championnat de Roumanie, victoire à la Rok Superfinal, 2e place à la IAME World Final, victoire et titre à la WSK Euro Series, puis deux victoires consécutives dans les deux épreuves de la WSK Final Cup. Peu de pilotes peuvent présenter un tel palmarès en seulement quelques semaines ! Après avoir fini son parcours en Mini en apothéose début novembre, il vient d’avoir l’occasion de montrer qu’il est désormais un pilote Junior à suivre de près.
Bogdan apprend vite et bien
Le 19 novembre dernier, sa découverte de la catégorie X30 Junior s’était terminée par un probant succès. Quelques jours plus tard, c’est un nouveau défi que Bogdan Cosma-Cristofor a relevé en s’inscrivant en OK-N Junior lors de la WSK Final Cup à Franciacorta. Le Roumain a dû s’habituer à un nouveau moteur et à des nouveaux pneumatiques, mais il s’est très vite retrouvé parmi les plus rapides : 6e temps lors de la séance de qualification, 3e après les manches qualificatives grâce à des places de P3, P3 et P2, puis P2 en préfinale. Une fois de plus, Bogdan a su appliquer les conseils de toute son équipe avec la détermination qui est la sienne à chaque course.
Des duels de tous les instants et une fin de course réussie
Troisième sur la grille de départ de la finale, Bogdan Cosma-Cristofor réussit un excellent départ et se retrouve 2e dans le premier tour au volant de son KR-IAME. Mais plusieurs autres pilotes vont venir se mêler à la victoire, entraînant des changements de position incessants. Faisant attention de ne pas surchauffer ses pneumatiques, le pilote du team Driver Racing Kart va développer une stratégie rigoureuse en analysant parfaitement la situation, avant de passer à l’attaque au bon moment tout en se montrant redoutablement rapide dans les derniers tours. Revenu 2e au terme d’un bel effort, il récupère la victoire sur le fil après une ultime décision des commissaires sportifs.
Gagner les deux épreuves de la WSK Final Cup dans deux catégories différentes n’arrive pas souvent et c’est encore une performance de très haut niveau à mettre au crédit de ce jeune pilote de 12 ans qui vit décidément une fin de saison époustouflante avec ces trois titres de Champion consécutifs dans les prestigieuses séries de la WSK Promotion !
“Je suis vraiment très heureux de cette victoire et je veux vraiment remercier tous mes soutiens : David De Luchi, team manager du Driver Racing Kart, mon coach Dragos Gulie, mes mécaniciens Catalin Caloianu et Francesco Bruno, Alberto et Julio pour mes moteurs IAME, l’International school of Bucharest, la Fédération Roumaine de Karting, sans oublier mes partenaires, One United Properties, Black Fire, Miko Med, Miko Dental, Miko Beauty et Urban Automobile,” a tenu à ajouter Bogdan.
